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Vážení občané, 
rád bych touto cestou poděkoval všem, kte-

ří se zúčastnili komunálních voleb ve dnech 
10. a 11. října 2014. Byl to volební souboj čest-
ný a slušný. Jsem stále přesvědčen, že v obci 
naší velikosti všechna uskupení, která kandi-
dují do zastupitelstva, mají stejný cíl – rozvoj 
naší obce. Možná, že jsou rozdíly v prioritách 
a způsobech dosažení změn, ale v zásadě 
nejdůležitější, je důvěra voličů ve schopnosti 
jednotlivých kandidátů tohoto rozvoje dosáh-
nout. A za tu jsem vám velmi vděčný.

Zato volby senátní se nám proměnily ve ví-
tězství programově vyprázdněných osobnos-
tí. Všimli jste si rozdílu, s jakým programem 
šla do obecních voleb jednotlivá uskupení 
a jaký program měli vítězové druhého kola 
senátních voleb? Zatímco v obci jste dostali 
konkrétní seznam toho, co by chtěli kandidáti 
změnit, v senátních volbách jsme zjistili, že 
vítěz se často teprve musí seznámit s tím, 
co se v Senátu vlastně dělá a čeho bude 
moci dosáhnout. V lepším případě se zaštítí 
obecným heslem, že něco bude líp… Jedná se 
o fenomén posledních několika let, kdy voliči 
postupně rezignují na svou roli ve společnos-
ti a vybírají si za sebe zástupce, kteří za ně 
„všechno zařídí“.

Velmi smutná je nízká účast v senátních vol-
bách napříč regiony. Ta může být do budouc-
na velkým rizikem, neboť 12 tisíc hlasů, které 
letos stačily na vítězství v našem obvodu, 
může získat i extremistický kandidát s tvr-
dým jádrem příznivců. Možná, že řada z nás 
považuje Senát za zbytečný a proto k volbám 
nepřišla. Ale v politickém systému České 
republiky je Senát ústavní institucí, která 
s Poslaneckou sněmovnou vykonává zákono-
dárnou moc a společně tvoří Parlament České 
republiky. Proto nelze být lhostejným k tomu, 
kdo bude náš obvod zastupovat, je to stejně 
důležité jako v parlamentních volbách.

Ovšem zvláštní poděkování si zaslouží členo-
vé volebních komisí, kteří po čtyři dny dohlíželi 
na řádný průběh komunálních i senátních voleb. 
Díky jejich obětavosti jsme se mohli vždy v so-
botu v podvečer dozvědět výsledky. Organizace 
voleb není úplně jednoduchá a ani ne levná. 
Do budoucna by jistě prospělo celý systém 
zjednodušit a řádné volby pořádat v jednotných 
termínech např. max. jedenkrát za dva roky.

Přeji všem pevné zdraví a klidný podzim.

Michal Špendlík

Fotografi e z posledního konaného zasedání ZO dne 25. 9. 2014

2 05 2014 ŽELECHOVICKÝ



USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
OBCE ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí při-

jalo na svém 23. zasedání dne 25. 9. 2014 následu-

jící usnesení:

Usnesení 2014/23ZO/1.: Zastupitelstvo obce schváli-
lo program 21. veřejného zasedání.
Usnesení 2014/23ZO/2.: Zastupitelstvo určilo ově-
řovateli zápisu Miroslava Dolinu a  Radka Šarmana 
a zapisovatelkou Jitku Kláskovou.
Usnesení 2014/23ZO/3.: Zastupitelstvo obce vzalo 
na vědomí zprávu o činnosti obecního úřadu od 22. 
veřejného zastupitelstva.
Usnesení 2014/23ZO/4.: Zastupitelstvo obce schvá-
lilo rozpočtový výhled obce pro období let 2016 – 
2017.
Usnesení 2014/23ZO/5.: Zastupitelstvo obce schváli-
lo rozpočtovou změnu č. 4/2014.
Usnesení 2014/23ZO/6.: Zastupitelstvo obce projed-
nalo a vzalo na vědomí situaci ve společnosti Tech-
nické služby Zlín, s.r.o., dále vzalo na  vědomí vznik 
nové společnosti Technické služby Zlínsko, s.r.o., kte-
rá vznikla odštěpením z původní společnosti.
Usnesení 2014/23ZO/7.: Zastupitelstvo obce vyslo-
vilo poděkování aktivním občanům, členům i nečle-
nům výborů zastupitelstva obce, za  jejich obětavé 
zapojení do  práce pro obec, zejména paní Evě Ro-
síkové, paní Aleně Hrnčiříkové, paní Marii Hapalové, 
panu Pavlu Hurtovi, panu Josefu Ambrožovi, paní 
Miroslavě Švrčkové, slečně ing. Daně Bařinové, panu 
Viktoru Patákovi, paní Ivaně Hofmanové, paní Janě 
Richterové, paní Boženě Patákové a Eričce Steinero-

vé a Lidušce Mičulkové. Zastupitelstvo obce schvá-
lilo fi nanční odměny formou darovacích smluv, dle 
přílohy zápisu č. 6. 
Usnesení 2014/23ZO/8.: Zastupitelstvo obce vzalo 
na vědomí informaci o celkových nákladech na akci: 
„Úprava prostoru návsi před budovou Jednoty v obci 
Želechovice nad Dřevnicí“ a souhlasilo s navýšením 
fi nancování vlastního podílu do výše 2 940 000 Kč.
Usnesení 2014/23ZO/9.1.: Zastupitelstvo obce 
schválilo xxx a  xxx, Paseky xxx, Želechovice nad 
Dřevnicí, fi nanční příspěvek na  vybudování ČOV 
ve výši 50%  skutečných nákladů, max. 20 000 Kč.
Usnesení 2014/23ZO/9.2.: Zastupitelstvo obce 
schválilo manželům xxx, Paseky xxx, Želechovice 
nad Dřevnicí, fi nanční příspěvek na vybudování ČOV 
ve výši 50%  skutečných nákladů, max. 20 000 Kč.
Usnesení 2014/23ZO/10.: Zastupitelstvo obce schvá-
lilo uzavření Smlouvy o  budoucí smlouvě o  zřízení 
věcného břemene č. 1040003848/007 na  pozemek 
p.  č. 1758, vše k. ú. Želechovice nad Dřevnicí. Pro 
stavbu „Želechovice, Benda, přípojka NN“, Smlouva 
je přílohou zápisu č. 9. 
Usnesení 2014/23ZO/11.: Zastupitelstvo obce schvá-
lilo poskytnutí příspěvku ve  výši 70% skutečných 
nákladů, maximálně 25 000 Kč na protipovodňovou 
úpravu terénu vlastníkovi pozemku p. č. xxx, k. ú. Že-
lechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/23ZO/12.: Zastupitelstvo obce do-
plnilo usnesení 2014/20ZO/7.2. ze dne 10. 4. 2014 
takto: Zastupitelstvo obce souhlasí s  rekonstrukcí 
a  modernizací Výletiště na  Pasekách a  souhlasí se 

zpracováním projektové dokumentace ve  stupni 
pro stavební povolení vč. vyřízení pravomocného 
stavebního povolení, v ceně do 25 000 Kč.
Usnesení 2014/23ZO/13.1.1.: Zastupitelstvo obce 
schválilo prodej části pozemku p. č. 184/28 o výměře 
131 m2, koryto vodního toku přirozené nebo upra-
vené, vodní plocha, k. ú. Želechovice nad Dřevnicí, 
za cenu 100 Kč/m2, dle geometrického plánu.
Usnesení 2014/23ZO/13.1.2.: Zastupitelstvo obce ne-
schválilo prodej pozemku p. č. 1894 o výměře 401 m2, 
trvalý travní porost, k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/23ZO/13.1.3.: Zastupitelstvo obce 
schválilo prodej pozemku p.  č. 293/2 o  výměře 
16 m2, ostatní plocha, k. ú. Želechovice nad Dřevnicí, 
za cenu 850 Kč/m2.
Usnesení 2014/23ZO/13.1.4.: Zastupitelstvo obce 
schválilo prodej části pozemku p. č. 46/1 o výměře 
cca 35 m2, zeleň, ostatní plocha, k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí, za cenu 1 000 Kč/m2, dle geometrické-
ho plánu.
Usnesení 2014/23ZO/13.2.1.: Zastupitelstvo obce 
odkložilo rozhodnutí o  majetkovém vypořádání 
o pozemku p. č. 1861/1 o výměře 7 200 m2, silnice, 
ostatní plocha, k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/23ZO/14.: Zastupitelstvo obce schvá-
lilo uzavření dodatku č.02 ke Smlouvě o poskytnutí 
dotace na  individuální projekt z Regionálního ope-
račního programu regionu soudržnosti Střední Mo-
rava číslo ÚRR D – 2013 / 0143/ OKP ze dne 15. 11. 
2013, a  pověřilo starostu obce jeho podpisem, do-
datek č.02. je přílohou zápisu č. 13.

USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ RADY OBCE
Rada obce Želechovice nad Dřevnicí přijala na svém 

55. zasedání dne 27. 8. 2014 následující usnesení:

UUsnesení  2014/55RO/1.:  Rada obce podle § 101 
odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o  obcích schválila 
program 55. schůze.
Usnesení 2014/55RO/2.: Rada obce vzala na vědomí 
závěry jednání se zástupci Jednota, spotřební druž-
stvo ve Zlíně, zápis z jednání, tvoří přílohu č. 2 toho 
zápisu. Představenstvo spotřebního družstva Jed-
nota ve  Zlíně, projedná technický stav příjezdové 
komunikace k budově Jednoty v Želechovicích nad 
Dřevnicí a zároveň i majetkoprávní vztahy k této ko-
munikaci dne 1. 9. 2014 na svém zasedání.
Usnesení 2014/55RO/3.: Rada obce schválila záměr 
podat žádost o dotaci na Ministerstvo školství, mlá-
deže a tělovýchovy na rozšíření kapacity  Mateřské 
školy Želechovice nad Dřevnicí, p. o. 
Usnesení 2014/55RO/4.: Rada obce schválila organizač-
ní řešení údržby zeleně na veřejných plochách v obci.
Usnesení 2014/55RO/5.: Rada obce souhlasila s po-
skytnutím fi nančního příspěvku na  jednorázovou 
akci ve výši 2 700  Kč na letní pobytový tábor, který 
se konala v  termínu 24. - 29. 8. 2014, pro žadatele 
-  o. s. Sarkander Zlín.
Usnesení 2014/55RO/6.: Rada obce souhlasila se 
změnou poskytovatele bankovní garance u  SMO 
a. s., který je zhotovitelem stavby „Zateplení obvo-
dového pláště, rekonstrukce tepelného zdroje ZŠ 
Želechovice nad Dřevnicí“.
Usnesení 2014/55RO/7.: Rada obce souhlasila s uza-
vřením smlouvy s  Ing.  Gitou Štolfovou na  zpraco-
vání auditu projektu „Úprava prostor návsi před 
budovou Jednoty“ dle cenové nabídky, která tvoří 
přílohu zápisu č. 5, za cenu 16 000 Kč bez DPH.
Usnesení 2014/55RO/8.: Rada obce souhlasila 

s uzavřením smlouvy o dílo s Ing. Petrem Vyoralem, 
V - PROJEKT ze Zlína na zpracování projektové do-
kumentace na  rekonstrukci kanalizace pod školou 
dle cenové nabídky, která tvoří přílohu zápisu č. 6, 
za cenu 69 100 Kč.
Usnesení 2014/55RO/9.: Rada obce projednala 
a schválila koupi programu KEO4 Majetek za cenu 
7  680 Kč bez DPH + roční udržovací poplatek 
2 120 Kč bez DPH od fi rmy ALIS spol. s r. o. 
Usnesení 2014/55RO/10.: Rada obce projednala 
žádost UNIMARCO a. s. a  nesouhlasila s  uložením 
skrývky ornice na pozemcích ve vlastnictví obce Že-
lechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/55RO/11.1.1.: Rada obce neschválila 
pronájem části pozemku p. č. 1202 o výměře cca 25 
m2, ostatní plocha, komunikace, k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/55RO/11.2.1.: Rada obce neschválila 
dát do výpůjčky část pozemku p. č. 1202 o výměře 
cca 25 m2, ostatní plocha, komunikace, k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/55RO/11.2.2.: Rada obce schválila 
dát do  výpůjčky část pozemku p.  č. 161/22, o  vý-
měře 2106 m2, ostatní plocha, neplodná půda, k. ú. 
Želechovice nad Dřevnicí – neposkytuje se do  vý-
půjčky část pozemku, na  němž se nachází dětské 
hřiště. Podmínkou pro uzavření smlouvy je povin-
nost výpůjčitele při soutěžích SDH přijmout opatře-
ní k nezpůsobení škody na zařízení dětského hřiště.
Usnesení 2014/55RO/11.2.3.: Rada obce neschválila dát 
do výpůjčky pozemek p. č. 185/32, 1 m2, koryto vodní-
ho toku, vodní plocha, k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/55RO/11.2.4.: Rada obce schválila dát 
do  výpůjčky pozemek p.  č. 160/3, o  výměře 24 m2, 
trvalý travní porost, k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/55RO/11.2.5.: Rada obce schválila dát 

do  výpůjčky pozemek p.  č. 33/1, o  výměře 561 m2, 
trvalý travní porost, k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/55RO/11.2.4.: Rada obce schválila 
dát do výpůjčky část pozemku p. č. 161/24, o výmě-
ře cca 1200 m2, ostatní plocha, neplodná půda k. ú. 
Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/55RO/12.: Rada obce projednala 
žádost xxx xxx, Paseky čp. xxx a  schválila nákup 
materiálu na odvodnění pozemku p. č. 1789/5, k. ú. 
Želechovice nad Dřevnicí od fi rmy ALITRON-OST, a. 
s. Tečovice v ceně do 10 000 Kč bez DPH.
Usnesení 2014/55RO/13.: Rada obce projednala 
a vzala na vědomí žádost manželů Ondruškových.
Usnesení 2014/55RO/14.: Rada obce projednala 
a schválila cenovou nabídku, která je přílohou zápi-
su č. 11 od fi rmy Galileo Corporation s. r. o. na tvor-
bu webových stránek za cenu 28 000 Kč bez DPH + 
roční udržovací poplatek 7 500 Kč bez DPH.
Usnesení 2014/55RO/15.: Rada obce schválila 
uzavření Dodatku č. 1, tvoří přílohu zápisu č. 12, 
ke  Smlouvě o  poskytnutí dotace na  individuální 
projekt z  Regionálního operačního programu sou-
držnosti Střední Morava číslo ÚRR D-2013/0143/
OKP ze dne 15. 11. 2013 od poskytovatele Regionál-
ní rady regionu soudržnosti Střední Morava. 
Usnesení 2014/55RO/16.: Rada obce projednala 
a  schválila pořízení nového zpomalovacího prahu 
na komunikaci 4. května dle cenové nabídky od fi r-
my VÝDOZ s. r. o., která je přílohou zápisu č. 13.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí přijala na svém 

56. zasedání dne 10. 9. 2014 následující usnesení:

Usnesení  2014/56RO/1.: Rada obce schválila podle 
§ 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o obcích pro-
gram 56. zasedání.
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Usnesení 2014/56RO/2.: Rada obce projednala ce-
nové nabídky na  pořízení nových garážových vrat 
v  obou hasičských zbrojnicích, které tvoří přílohu 
zápisu č. 2 a  schválila jako dodavatele fi rmu Gar-
mont vrata, s.r.o., Lipov.
Usnesení 2014/56RO/3.: Rada obce projednala in-
formaci o  celkových nákladech na  akci: „Úprava 
prostoru návsi před budovou Jednoty v obci Žele-
chovice nad Dřevnicí“ a schválila uzavření dodatků 
č. 1 a č. 2 ke Smlouvě o dílo na dodatečné stavební 
práce s fi rmou Swietelsky  stavební s.r.o.
Usnesení 2014/56RO/4.: Rada obce projednala ceno-
vou nabídku, která tvoří přílohu zápisu č. 4, a schváli-
la osazení studny čerpadlem na návsi od fi rmy Stud-
ny Páleníček z Martinic, za cenu 17 180 Kč bez DPH.
Usnesení 2014/56RO/5.: Rada obce schválila nákup 
betonových květináčů do  prostorů návsi za  cenu 
do 13 000 Kč vč DPH.
Usnesení 2014/56RO/6.: Rada obce schválila záměr 
provedení vybudování odvodňovací příkopy v loka-
litě Paseky – Maršovy.
Usnesení 2014/56RO/7.: Rada obce schválila pořá-
dání bezplatných kurzů pro občany – seniory. Zákla-
dy anglického jazyka a kurzu Anglický jazyk pro po-
kročilé s tím, že obec uhradí náklady na vyučujícího.
Usnesení 2014/56RO/8.: Rada obce souhlasila 
a  bude podporovat iniciativu vedoucí k  nápravě 
stavu ve vodárenství ve Zlíně.
Usnesení 2014/56RO/9.: Rada obce schválila záměr 
dokončení terénních úprav pod chodníkem Paseky. 
Usnesení 2014/56RO/10.: Rada obce schválila zá-
měr provedení vybudování bočního parkoviště 
a spojovacího chodníku u školní jídelny.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí přijala na svém 

57. zasedání dne 29. 9. 2014 následující usnesení:

Usnesení  2014/57RO/1.: Rada obce schválila podle 
§ 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o obcích pro-
gram 57. zasedání.
Usnesení 2014/57RO/2.1.: Rada obce revokovala 
usnesení 2014/50RO/9.1., usnesení 2014/50RO/9.2., 
usnesení 2014/50RO/9.3. která byla schválena dne 
19. 5. 2014.
Usnesení 2014/57RO/2.2.: Rada obce schválila účet-
ní závěrku k  31. 12. 2013 příspěvkové organizace 
Základní škola Želechovice nad Dřevnicí, 4. Května 
336, IČO 72038519  (viz. příloha zápisu č. 2) a převe-
dení hospodářského výsledku příspěvkové organi-
zace ve výši  220 075,09 Kč  na neuhrazenou ztrátu 
z roku 2012 ve výši 125 652,49 Kč a na rezervní fond 
ve výši 94 422,60 Kč.
Usnesení 2014/57RO/2.3.: Rada obce schválila úče-
lové čerpání rezervního fondu ve výši  73 000 Kč pro 
Základní školu, příspěvkovou organizaci na poříze-

ní multifunkční mulčovací sekačky s  kartáčovým 
nástavcem v hodnotě 40 000 Kč po schválení kon-
krétního typu zřizovatelem, projekt opravy vnitřní 
elektroinstalace v  hodnotě do  20  000 Kč, pořízení 
vysokotlakého čističe Kärcher v hodnotě 13 000 Kč. 
Usnesení 2014/57RO/2.4. Rada obce povolila úče-
lové čerpání investičního fondu ve  výši 67  000 Kč 
na opravu sítí na školním hřišti v hodnotě 17 000 Kč, 
na  opravu drátěného oplocení školní zahrady 
v hodnotě do 40 000 Kč a na opravu sedáků ve škol-
ním atriu ve výši 10 000 Kč.
Usnesení 2014/57RO/2.5.: Rada obce schválila opra-
vu povrchu školního hřiště dle cenových nabídek 
uvedených v příloze zápisu č. 3 a povoluje čerpání 
z investičního fondu ve výši 95 000 Kč.
Usnesení 2014/57RO/2.6.: Rada obce nařídila Zá-
kladní škole, příspěvkové organizaci, do 30. 10. 2014 
předložit návrh provozního rozpočtu organizace pro 
rok 2015 se zapracováním fi nančních nákladů na po-
řízení učitelských skříní ve výši 70 000 Kč, sedací sou-
pravy ve výši 20 000 Kč a fi nančních nároků na výmě-
nu bezpečných branek do vnitřních i vnějších hřišť. 
Usnesení 2014/57RO/2.7.: Rada obce projednala zprá-
vu fi nančního výboru o  kontrole Základní školy, pří-
spěvkové organizaci, požadavky ze strany zřizovatele 
a Základní školy, příspěvkové organizace (tvoří přílohu 
zápisu č. 4) a bylo dohodnuto provedení organizačních 
opatření ke zvýšení bezpečnosti žáků a zlepšení elek-
tronické komunikace dle přílohy č. 5 tohoto zápisu. 
Usnesení 2014/57RO/2.8.: Rada obce nařídila Mateř-
ské škole, příspěvkové organizaci, do  30. 10. 2014 
předložit návrh provozního rozpočtu organizace 
pro rok 2015.
Usnesení 2014/57RO/3.1: Rada obce schválila po-
skytnutí fi nančního příspěvku na jednorázovou akci 
„Drakiáda“  ve výši 1 000 Kč, pro TJ Sokol Želechovi-
ce nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/57RO/3.2.: Rada obce schválila po-
skytnutí fi nančního příspěvku na jednorázovou akci 
„IV. folkový večer“ v Sokolovně v Želechovicích nad 
Dřevnicí ve výši 2 500 Kč, pro TJ Sokol Želechovice 
nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/57RO/4.1.: Rada obce schválila  po-
skytnutí fi nančního příspěvku na  jednorázovou 
akci „Okresní kolo starších žáků ve  stolním tenise“ 
ve  výši 3  000 Kč, pro Školní sportovní klub při Zá-
kladní škole Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/57RO/4.2.: Rada obce schválila po-
skytnutí fi nančního příspěvku na  jednorázovou 
akci „Okresní kolo mladších žáků ve stolním tenise“ 
ve  výši 3  000 Kč, pro Školní sportovní klub při Zá-
kladní škole Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/57RO/5.: Rada obce neschválila žá-
dost na možnost úpravy hrobového místa na kato-
lickém hřbitově.

Usnesení 2014/57RO/6.: Rada obce schválila záměr 
pořádání bezplatného kurzu pro občany seniory 
základy práce na PC s tím, že obec uhradí náklady 
na vyučujícího. Vyučující bude pravidelně předklá-
dat náplň výuky a docházku účastníků kurzu.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí přijala na svém 

58. zasedání dne 20. 10. 2014 následující usnesení:

Usnesení  2014/58RO/1.: Rada obce schválila podle 
§ 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o obcích pro-
gram 58. zasedání.
Usnesení 2014/58RO/2.1.: Rada obce projednala or-
ganizační a technická opatření pro zajištění bezpeč-
nosti žáků v Základní škole Želechovice nad Dřevni-
cí, p. o. a souhlasila s pořízením technických zařízení 
dle přílohy č. 2. Způsob fi nancování bude dořešen 
v souladu s právními předpisy.
Usnesení 2014/58RO/2.2.: Rada obce schválila poříze-
ní 4 kusů bezpečných branek na házenou s příslušen-
stvím pro vnitřní a vnější hřiště v hodnotě 47 000 Kč 
bez DPH a zároveň schválila navýšení provozního pří-
spěvku  pro Základní školu, p. o., o tuto částku.
Usnesení 2014/58RO/3.: Rada obce souhlasila 
s  ukončením výpůjčky části pozemku p. č. 2243/7, 
k. ú. Želechovice nad Dřevnicí, formou dohody 
nebo výpovědi dle podmínek ve smlouvě.
Usnesení 2014/58RO/4.: Rada obce schválila záměr 
provedení opravy části místní komunikace ul. 4. 
května v úseku pod kostelem v ceně do 20 000 Kč 
bez DPH.
Usnesení 2014/58RO/5.: Rada obce nesouhlasila 
s  vydáním kladného stanoviska na  stavbu garáže 
o velikosti a rozměrech uvedených v žádosti, v sou-
ladu se stanoviskem pověřeného architekta obce, 
pro hrozící riziko využívání stavby v rozporu s územ-
ní studií části Přírodního parku Želechovické Paseky.
Usnesení 2014/58RO/6.: Rada obce odložila rozhod-
nutí o vydání stanoviska k dodatečnému povolení 
stavby rekreačního objektu na pozemcích p. č. 2496 
a 2497, k. ú. Želechovice nad Dřevnicí, do doby než 
bude oprávněnost stavby rekreačního objektu po-
tvrzena stavebním úřadem MMZ.
Usnesení 2014/58RO/7.:Rada obce schválila pořízení 
5 kusů nových hasičských přileb v ceně do 60 000 Kč, 
vč. DPH pro SDH Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/58RO/8.:Rada obce vzala na vědomí 
informaci o vykonané kontrole pitné vody na vodo-
vodu Paseky.
Usnesení 2014/58RO/9.:Rada obce schválila záměr 
vybudování odvodňovací příkopy v  lokalitě na Pa-
seky v  nezbytně nutném rozsahu pro odstranění 
rizika vzniku škod.
Usnesení 2014/58RO/10.: rada obce schválila roz-
počtovou změnu č.5/2014.

NOVÝ KONTEJNER NA ELEKTROODPAD V OBCI
V  letních měsících dostala obec želechovice nad 

Dřevnicí nabídku od 
ELEKTROWIN a.s, která je provozovatelem kolektiv-

ního systému, který je zapsán pod evidenčním číslem 
KH001/05-ECZ v Seznamu výrobců elektrozařízení, ve-
deném Ministerstvem životního prostředí. Kolektivní 
systém provozovaný společností ELEKTROWIN a.s. za-
jišťuje v souladu se zákonem zpětný odběr, oddělený 
sběr, zpracování, využití a  odstranění elektrozařízení 
a elektroodpadu. Firma nabídla obci na místě určeném 
obcí ke shromažďování odpadů umístění uzamykatel-
ného shromažďovacího prostředku pro elektrozaříze-
ní. Tento kontejner je umístěn u  obchodu Jednota 

v  Želechovicích nad Dřevnicí. Co do  něho občané 

mohou vhazovat?

Plotny, mikrovlnné trouby, elektrická topidla, elek-
trické radiátory, zařízení pro vytápění místností, lůžek 
a sedacího nábytku, elektrické ventilátory, vysavače, 
čistící stroje na  koberce, ostatní zařízení pro čištění, 

zařízení používaná k šití, pletení, tkaní a jinému zpra-
cování textilu, žehličky a  jiné spotřebiče používané 
k žehlení, mandlování a další péči o oděvy, topinko-
vače, fritovací hrnce, mlýnky, kávovary a zařízení pro 
otevírání nebo uzavírání nádob nebo obalů, elektric-
ké nože, spotřebiče pro stříhání vlasů, sušení vlasů, 
čištění zubů, holení, masáže nebo jinou péči o  tělo, 
hodiny, budíky a zařízení pro účely měření, indikace 
nebo registrace času, váhy, vrtačky, pily, zařízení pro 
soustružení, frézování, broušení, drcení, řezání, se-
kání, stříhání, vrtání, dělání otvorů, ražení, skládání, 
ohýbání nebo podobné zpracování dřeva, kovů a dal-
ších materiálů, nástroje pro nýtování, přibíjení nebo 
šroubování nebo pro odstraňování nýtů, hřebíků, 
šroubů nebo pro podobné účely, nástroje pro pájení, 
svařování nebo podobné použití, zařízení pro postřik, 
šíření, rozptyl nebo zpracování tekutých nebo plyn-
ných látek jinými způsoby, nástroje pro sečení nebo 
jiné zahradnické činnosti.
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Ve dnech 10. - 11. října 2014 se konaly v naší obci 
volby do zastupitelstva obce. Volební účast našich 
občanů byla celkem 57,07 %. Ve volebním okrsku 
č.1 – Sokolovně volilo 57,93 % voličů, ve volebním 
okrsku č.2 – základní škola volilo 57,67 % voličů a ve 
volební okrsku č.3 – zbrojnice Paseky volilo 54,77 % 
voličů, děkujeme všem voličům za účast, poděková-
ní patří i všem členům volebních okrskových komisí 
za jejich pomoc při organizaci voleb a jejich hladký 
průběh, v neposlední řadě patří poděkování všem 
bývalým členům zastupitelstva, kteří odvedli velký 
kus práce. V pondělí 3. listopadu 2014 se bude konat 
ustavující zasedání Zastupitelstva obce Želechovice 
nad Dřevnicí.

Zároveň s volbami do obecního zastupitelstva se 
konaly i volby do Senátu Parlamentu ČR, následně 
ve dnech 17. – 18. října 2014 proběhlo jejich druhé 
kolo, senátorem ve volebním obvodu č. 78, Zlín byl 
zvolen Doc. Ing. František Ćuba CSc.

VOLBY DO ZASTUPITELSTVA OBCE

ZAMYŠLENÍ

Nově zvolení zastupitelé obce  na období 2014 –2018

Vážení spoluobčané, 
skončilo volební klání a z ustavujícího zastupitelstva 

vzejde nové vedení obce pro nové volební období.  
Dovolím si tímto také poděkovat za projevenou pod-
poru ve volbách. Všechny zastupitele čeká nové čtyř-
leté období práce pro obec a chci jim popřát mnoho 
elánu, dobré nálady, trpělivosti a vzájemné tolerance.

Všechny zastupitele čeká nové čtyřleté období prá-
ce pro obec a dovolím si jim popřát mnoho elánu, dob-
ré nálady, trpělivosti a vzájemné tolerance.

Nové zastupitelstvo bude projednávat návrh roz-
počtu na příští rok s návrhem plánu investic a oprav.   
V letošním roce se všechny plánované investiční záměr 
také nestihly dokončit (např. výměna oken na budově 
úřadu, podřezání úřadovny, výměna topení), pokud je 

nové zastupitelstvo schválí, realizovaly by se v násle-
dujících letech spolu s novými investičními záměry.

Jelikož obec je zároveň zřizovatelem dvou škol-
ských zařízení –  základní a mateřské školy a v návaz-
nosti na nedávnou tragickou událost ze střední školy 
ve Žďáru, dovolím si tímto způsobem oslovit rodiče 
a  návštěvníky obou těchto škol. Toto tragické úmrtí 
mladého a  odvážného chlapce spolu s  poraněními 
jeho spolužaček  by  nemělo zapadnout, mělo by zů-
stat pro všechny jakýmsi mementem. Tyto události se 
bohužel v naší společnosti dějí a nikdy jim nelze úpl-
ně předejít, ale díky všímavosti, vzájemné spolupráci 
a ohleduplnosti jim lze částečně předcházet.

Nechci a ani mi nepřísluší zde polemizovat o příči-
nách tohoto neštěstí, ale jelikož máme dvě školy, chci 
požádat rodiče a návštěvníky o důsledné dodržování 
pravidel bezpečnosti při vstupu do  areálu základní 
školy, které pan ředitel této příspěvkové organizace 
zveřejnil na  webových stránkách školy a  v  obecním 

zpravodaji. Zároveň chci požádat o  trpělivost a  větší 
míru všímavosti k okolí a okolním návštěvníkům. Škol-
ské zařízení má odpovědnost za svěřené děti a pokud 
navrhne opatření k  větší bezpečnosti, je nutno tato 
opatření respektovat a dodržovat.

Rada obce, jako zřizovatel, projednala některá další 
následná opatření jako osazení čipových karet na hlav-
ní vstupy, do budoucna umístění vnitřních kamer aj., 
ale veškerá tato opatření jsou již jenom jako následná 
ochrana našich dětí, ať v mateřské nebo základní škole.

Rok 2014 se chýlí ke  konci, věřím, že se spoustou 
z  Vás potkáme na  tradičním rozsvícení  vánočního 
stromu před budovou obecního úřadu, které se bude 
konat v pátek 5. prosince 2014. Budou zde přichystány 
každoroční trhy, vystoupení dětí, hasičská zabijačka 
a tradiční soutěž v pečení štrůdlu.

Přeji mnoho zdraví a optimismu
Hana Svobodová

Bc. Michal Špendlík STAN 703 hlasů

Ing. Hana Svobodová STAN 674 hlasů

JUDr. Pavla Paprčková STAN 649 hlasů

Stanislav Pištěk STAN 571 hlasů

Radek Šarman STAN 567 hlasů

Luděk Vajdák STAN 546 hlasů

Bc. Ivana Hofmanová STAN 473 hlasů

Miroslav Dolina STAN 499 hlasů

Bc. Pavlína Novotná STAN 445 hlasů

Vlastislav Švrček STAN 418 hlasů

Ing. Pavel Sýkora KDU-ČSL 147 hlasů

PaedDr. Alena Gajdůšková ČSSD 257 hlasů

Rostislav Hanzlík ČSSD 191 hlasů

Ladislav Zicha SD-SN 156 hlasů

Václav Gargulák SD-SN 153 hlasů
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ZŠ ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ

Vážení rodiče,
dovolte mi, abych vás poprosil ve světle nedáv-

ných událostí, které v plné šíři ukázaly, že proti člo-
věku, který hodlá páchat zlo je jen malá možnost 
ochrany, o spolupráci a trpělivost. 

Po  dohodě se zřizovatelem, jsme se rozhodli 
sáhnout k  několika opatřením, jejichž smyslem 
je zvýšit bezpečnost Vašich dětí a  preventivními 
účinky předejít situacím, které by se v žádné škole 
neměly opakovat. Z našeho pohledu došlo a dojde 
k některým opatřením, které na první pohled ztíží 

přístup do školy. Neznamená to, že vás – rodiče zde 
nechceme, jen žádáme o dodržování pravidel, kte-
rá mají zvýšit bezpečnost ve škole.
• Pokud vstupujete do  budovy, využívejte hlavní 

vhod nikoliv žákovské šatny, či jiné boční vchody.
• Pokud vstupujete do  školy, využijte zvonek 

a  zvoňte pouze na  tu část budovy, kam chce-
te vstoupit. Necháte tak v klidu spát děti v MŠ 
a nebudete vytrhovat od práce jiné zaměstnan-
ce, než ty, se kterými potřebujete jednat. Pokud 
o návštěvě školy víte předem, dejte o sobě např. 

telefonicky vědět.
• Při vstupu oznamte, kam a s kým jdete jednat.
• Nechtějte po  žácích, aby vám otevírali vchod 

bez vašeho ohlášení zvonkem.
• K odchodu používejte opět hlavní vchod.
• Dovírejte za sebou při odchodu i příchodu dve-

ře a nemanipulujte s dveřním zařízením.
Věřte nám, že dodržování těchto základních pravi-
del bude na prospěch bezpečnosti vašich dětí.

Děkujeme za pochopení.
Mgr. Michal Cholek, ředitel školy

PŘESPOLNÍ BĚH DVAKRÁT OKRESNÍ KOLO 

VE STOLNÍM TENISE
První akcí, při které se letos žáci sešli na školním hřišti, 

byl přespolní běh určený pro žáky I. stupně.
Trať vedla tradičně přes školní hřiště, poté běžci zdo-

lali asi nejnáročnější část - výběh do kopce a dál se po-
dél plotu přesunuli na školní zahradu. Zde zvládli okruh 
kolem ovocných stromů a vraceli se zpět do cíle, který 
byl opět na hřišti. A protože vždy záleží na aktuální se-
stavě, objevila se na předních příčkách jména očekáva-
ná, ale i nová.
Výsledky:

I.A,B

1. Přemysl Churý
2. Tereza Slouková
3. David Chmela
II.A,B děvčata

1. Petra Šrubařová
2. Veronika Šimerová
3. Viktorie Číhalová
II.A,B chlapci

1. Martin Vaculík
2. Daniel Kišš
3. Matěj Tkadleček
III.A děvčata

1. Elena Hlobilová
2. Kateřina Ďuláková
3. Zuzana Jurová
III.A chlapci

1. Kryštof Gajdošík
2. Radek Hubáček
3. Vojtěch Babík
IV.A

1. Pavel Balajka
2. Tomáš Jura
3. Ondřej Tichý, Anisija Khalus 
V.A,B děvčata

1. Eliška Gajdošíková, Karolína Vlková
2. Hana Ševčíková
3. Karolína Malaníková
V.A,B chlapci

1. Matěj Slouk
2. Tomáš Vaculík
3. Jan Pernica

Všem nadšeným běžcům přejeme další příjemné 
sportovní zážitky.

Ludmila Němcová

Ve středu 1. října se v  tělocvičně ZŠ Želechovice 
uskutečnil turnaj ve  stolním tenise starších žáků 
(8.- 9.třídy). Turnaje se zúčastnilo 42 žáků z  8 škol. 
Družstva dívek byla dvojčlenná s maximáně jednou 
náhradnicí. V kategorii dívek dominovala ZŠ Štefáni-
kova. ZŠ Želechovice (Matlachová, Ďuláková) obsa-
dilo 4.místo z  šesti zúčastněných týmů. V  kategorii 
chlapců byla družstva tříčlenná s maximálně jedním 
náhradníkem. Turnaj vyhrála ZŠ Mysločovice. Druž-
stvo ZŠ Želechovice (Svoboda, Kořének, Čuřík, Dvo-
řák) obsadilo šesté místo.

O  týden později (8.10.) pořádal Školní sportovní 
klub Želechovice turnaj žáků (6.-7.třída). Celkem se 
zúčastnilo 30 žáků. Do kategorie dívek se přihlásily 
3 školy. Naši školu reprezentovala dvojce Kateřina 
Ďuláková a Lenka Slováčková.

1. ZŠ Komenského 1
2. Gymnázium Zlín
3. ZŠ Želechovice

Do kategorie hochů se přihlásilo 7 škol. Naši školu 
reprezentovala trojice Jakub Dvořák, Jan Vlček a Ště-
pán Churý.

1. ZŠ Komenského 2
2. ZŠ Slovenská
3. ZŠ Komenského 1
4. Gymnázium Zlín
5. ZŠ Brumov-Bylnice
6. ZŠ a MŠ Mysločovice
7. ZŠ Želechovice

Děkuji obci Želechovice nad Dřevnicí za  fi nanč-
ní podporu. Poděkování patří technickému týmu: 
Václav Tichý, David Matlach, Ludmila Tichá, Eliška 
Babíková všichni 9.tř., Michael Kořének 8.tř, Markéta 
Hubáčková, Kryštof Balajka, Milan Haferník všichni 
7.třída a hlavním rozhodčím Blance Šimrové a Leo-
poldu Vavrušovi.

Petr Bažant, pořadatel

6 05 2014 ŽELECHOVICKÝ



NAVŠTÍVILI JSME VÍDEŇ
V  pátek 17. října 2014 se skupina třiceti osmi 

žáků Základní školy v Želechovicích nad Dřevnicí 
doprovázená třemi učitelkami vypravila na  po-
znávací exkurzi rakouské metropole Vídně.

Vyjeli jsme v brzkých ranních hodinách a celou 
cestu tam nás uspávaly kapky deště dopadající 
na skla autobusu.

V deset hodin dopoledne jsme byli na místě. 
Rozdělili jsme se na  dvě skupiny. První si pro-
hlédla Přírodovědné a druhá Uměleckohistoric-
ké muzeum. Protože začalo pršet „jako z konve“, 
skupinky se vyměnily a  navštívily i  druhé mu-
zeum.

Naplněni zážitky jsme vyrazili do centra města. 
V  Motýlím domě nás uchvátila spousta nádher-
ných motýlů poletujících nad hlavami či sosají-
cích nektar květů.

Přiblížila se doba oběda a  toužebně očekáva-
ného rozchodu. Nasytili jsme se připravenými 
svačinami či rychlým občerstvením a  nahlédli 
do tamních obchůdků se suvenýry. Někteří stihli 
prohlídku Dómu Sv. Štěpána i s vyhlídkovou věží. 
Přiblížila se druhá část výletu.

Autobusem jsme se přesunuli k  letnímu síd-
lu Habsburků Schönbrunnu. Každého zajímalo 
něco jiného. Někoho prohlídka reprezentačních 
komnat zámku, jiného zvířata v  zámecké ZOO. 
Zbytek byl nadšen z  rozlehlosti a  krásy schön-
brunnských zahrad.

Déšť pozvolna ustával, vítr se utišil a slunce nás 
pohladilo teplými paprsky. To už se ale blížil čas 
návratu…

Zpáteční cesta uběhla jako voda. Mávnutím 
kouzelného proutku jsme dorazili zpátky do rodné 
obce a nadšeně vyprávěli rodičům a kamarádům, 
co všechno jsme stihli prožít za jeden jediný den.

Mgr. Blanka Gallová

Navštívili jsme Vídeň – ohlasy žáků

„Nejlepší výlet se školou za celý můj život. Nestihli 
jsme projít všechno, ale i tak to bylo moc hezké.“ 
Denisa Struhařová, 8. A
„Ve Vídni se mi moc líbilo, ale nemuselo pršet. Příště 
bych chtěla, aby bylo víc času na rozchod. Nejvíc se 
mi líbila ZOO.“ Kristýna Lauterbachová, 9. A

„Podle mě byla nejlepší cesta autobusem z Vídně 
domů.“ Monika Kolajová, 9. A

„Nejvíc se mi líbilo v Přírodovědném muzeu a v let-
ním sídle Habsburků, ale i na Štěpánském náměstí. 
Na můj vkus tam byly krásné budovy, ale málo lidí.“ 
Karel Bašanda, 9. A

„Líbila se mi zvířata v ZOO, taky palác a zahrady, 
pěkné holky, cesta tam i zpátky.“ Martin Paták, 9. A

„Líbilo se mi muzeum umění, pomník Marie Terezie, 
Schönbrunn i Štěpán. Nelíbilo se mi počasí. Mohlo 
více svítit slunce. Byla jsem v zámku a ten byl 
nejlepší. Byl nádherný a dozvěděla jsem se spoustu 
věcí.“ Eliška Babíková, 9. A

„Výlet do Vídně se mi líbil. Počasí nám nepřálo, 
což bylo asi největší mínus celého dne.“ Romana 
Ščotková, 9. A

„Ve Vídni se mi líbilo muzeum umění i Přírodovědné 
muzeum, protože jsem se podíval do budovy, která 
je úplně stejná jako ve hře Mafi a I.“ Tomáš Verner, 9. A

„Na výletu do Vídně se mi nelíbilo, jak celý den prše-
lo. Líbila se mi ZOO. Jenom škoda, že jsme ji nestihli 
projít celou.“ David Novák, 9. A

„Vídeň mi přišla prázdná a nudná. Schönbrunn byl 
po náměstí nejlepší. Cesta autobusem byla příjem-
ná.“ David Pola, 9. A

„Nejvíc se mi líbilo Přírodovědné muzeum, protože 
tam byla obří kostra velryby.“ 
Luboš Chmelař, 7. A

„Nejhezčí byla ZOO v Schönbrunnu, ve které jsme 
viděli moc druhů zvířat, například lední medvědy, 
pandy, které jedly bambus, tučňáky atd.“ Milan 
Haferník, 7. A

„Nejvíce času jsem strávil v sekci nerosty a horniny, 
kde mě zaujala pestrost různých kamenů, polo-
drahokamů a drahokamů. Určitě bych se tam ještě 
jednou vrátil.“ Josef Červenka, 7. A

„S Leou a Pepou jsme krmili racky a kachny chle-
bem. Racci ho chytali i ve vzduchu, ale kachnám 
jsme ho házeli do vody.“ Markéta Hubáčková, 7. A

„Nejlepší byli dinosauři. Byl tam jeden hýbací – 
uměl řvát, hýbat ocasem i hlavou.“ Kryštof Hlahůlek, 
7. A

„Když jsme dojeli do Schönbrunnu, nemohla jsem 
se přestat divit. Bylo to tam nádherné! Nejvíc se 
mi líbily zahrady a nádherně rozkvetlé růže.“ Lucie 
Krčová, 8. A

„Moc se mi líbilo Přírodovědné muzeum. Taky bylo 
super vidět tropické motýly. Docela byla škoda, že 
pršelo, ale deštník vše zachránil.“ Michal Doležal, 
8. A

„Nuda, děs, nic moc, výlet se mi nelíbil. Nechá-
pu, proč jsme tam jeli tehdy, když pršelo.“ Jakub 
Dlabaja, 9. A

„Doufám, že se příští rok pojede znovu a že nám 
tentokrát vyjde počasí. Je to velice krásné město. 
Měli jsme málo času na to, abychom ho mohli celé 
projít.“ Barbora Rosíková, 8. A
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MATEŘSKÁ ŠKOLA

RANÍČEK - KLUB MAMINEK ŽELECHOVICE

Zahájení školního roku v MŠ

Prázdniny utekly jako voda a  zase „hola, hola, 
školka děti zpátky volá“. A abychom dětem zpříjem-
nily nástup a  návrat do  MŠ, je letošní školní rok je 
už od samého začátku plný zajímavých akcí a výuko-
vých programů. 

Hned druhý týden v  září jsme již tradičně jeli se 
staršími dětmi do  Strážnice na  výukový program 
„Podzim na  dědině“. Letošní ročník byl zaměřený 
na pěstování a zpracování brambor a dýně. Podívali 
jsme se na tradiční podzimní sklizňové práce, sezná-
mili se s pěstováním řepy a zahráli si pohádku O ve-
liké řepě. Děti si vyzkoušely lisovat hroznovou šťávu 
a v dílně si vyrobily dráčka nebo vyzkoušely brambo-
rová razítka. Během programu byla pro děti také při-

pravená ochutnávka vařených brambor ve  slupce, 
bramborových placek s povidly a kompotu z dýně. 

Druhou zářijovou akcí byl program v  MŠ  „Cesta 
na  barevný ostrov“.  Zážitkový program pro děti byl 
zaměřený na  rytmické hudební a  pohybové aktivity, 
které podporují spolupráci a týmového ducha, přináší 
poznání i silný zážitek a uvolnění pomocí využití hry 
na DRUMBENY. Mateřská škola se tak proměnila v loď 
a spolu s námořníky jsme se vydali za dobrodružstvím.

Ve čtvrtek 8.října přijela za dětmi do MŠ interak-
tivní hudební „Námořnická pohádka“. Děti se spolu 
s námořníkem vydaly lodí kolem světa, aby zachrá-
nily princeznu, kterou unesl pirát. Na  svém dobro-
družném putování poznávaly jednotlivé světadíly, 
lidi a zvířátka, které na nich žijí. 

V úterý 14.října jsme si pozvali do tělocvičny zá-
kladní školy mobilní planetárium. Jedná se o didak-
tickou výuková pomůcka - digitální přístroj, pomocí 
kterého můžeme dětem demonstrovat let do  ves-
míru. Děti se nenáročnou formou prostřednictvím 
pohádky dozví, co vidí na  nebi, proč Měsíc putuje 
za Sluncem, proč při svém putování mění svůj tvar, 
jak se jmenují některá souhvězdí.

Děti ze 3. třídy si v rámci tématu „Plody podzimu“ 
také samy upekly štrúdl. Starší děti si vyzkoušely krá-
jet jablíčka a mladší děti pomáhaly rozvalovat těsto 
a dát na něho všechny potřebné suroviny. Na závěr 
si ho samy potřely vajíčkem. Poté, co nám ho paní 
kuchařky upekly ve školní jídelně, si na něm všichni 
pochutnali.

V sobotu dne 20. září 2014 se v sále místní Sokolovny konal 
první „Podzimní želechovický blešáček“. Obec ve spolupráci 
s místním klubem maminek Raníček poskytla příležitost ob-
čanům přinést do Sokolovny dětské oblečení od narození do 
15 let nebo sportovní potřeby, hračky, kočárky, kola, brusle, 
lyže, lyžáky, autosedačky aj., ale hlavně věci, které odpovídaly 
sezóně podzim/zima. Systém prodeje byl, že prodejce přinesl 
vyplněnou kartu společně s označeným zbožím v den pro-
deje ráno, pak následoval celodenní prodej a odpoledne od 
16:30 hodin výdej neprodaného zboží a peněz.

Prodávat se dalo pouze čisté a vyprané zboží, bez poškoze-
ní. Ceny, které prodejce stanovil, byly konečné.

Organizaci a pohodový průběh zajišťovaly maminky z Ra-
níčku. Na jaře bychom chtěli akci uskutečnit zase a to na věci, 
které budou odpovídat sezóně jaro/léto. Termín, kdy se bude 
„Jarní želechovický blešáček“ konat určitě včas a s předstihem 
oznámíme ve zpravodaji a na webových stránkách obce. Věří-
me, že maminky tuto příležitost opět využijí a přijdou si jako 
nyní prodat nebo nakoupit něco pro své ratolesti. Děkujeme 
všem, kteří se podíleli na organizaci této akce.

Maminky, tatínci, babičky, přijďte se svým dítětem nebo vnukem, 
vnučkou do klubu maminek, kde na vás čeká zajímavé dopoledne. 

Společně s dětmi budeme: 

zpívat, tancovat a hrát si 

malovat, stříhat, lepit a tvořit z různých materiálů 

zdolávat překážkové dráhy a zlepšovat tak i svou kondici 

děti si vyzkouší komunikaci v kolektivu 

N E V Á H E J T E   A   P Ř I J Ď T E   M E Z I   N Á S ! ! !  

K L U B   M A M I N E K   R A N Í Č E K   
Ž E L E C H O V I C E    N A D    D Ř E V N I C Í  

Scházíme se opět každou středu  
od 9:30 do 10:30 hodin  

v klubu ZŠ Želechovice nad  Dřevnicí 
 
 
 
     5. LISTOPADU 2014 POZNÁVÁNÍ A OCHUTNÁVKA OVOCE 

    12. LISTOPADU 2014 POZNÁVÁNÍ A OCHUTNÁVKA ZELENINY 
    19. LISTOPADU 2014 PRŠÍ,PRŠÍ (ŘÍKADLA O PDZIMNÍM ČASE) 
    26. LISTOPADU 2014 POHYBOVÉ A MÍČOVÉ HRY 
 
 
    3. PROSINCE 2014 VÝROBA PAPÍROVÝCH ČERTÍKŮ 
  10. PROSINCE 2014 PRÁCE S PRSTOVÝMI BARVAMI (VÝROBA  
     KAPŘÍKA) 
  17. PROSINCE 2014 VÁNOČNÍ BESÍDKA (OCHUTNÁVKA CUKROVÍ, 
     VÝROBA VÁNOČNÍCH PŘÁNÍ) 

           
 

KONTAKT: e-mail: renulak@seznam.cz, telefon: 603 414 097 

KLUB MAMINEK RANÍČEK JE ZDARMA 
Po předchozí domluvě (den předem) na tel. 577 901 885 si můžete zajistit ve školní jídelně oběd 

TĚŠÍME SE NA VÁS! 
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SKAUTI ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ

ROSTEME

SCHOLIČKA VE 

ŠKOLNÍM ROCE 

2014/2015

VÝLET ČČK A KLUBU SENIORŮ 
ŽELECHOVICE-PASEKY

Skauti zahájili nový školní rok změnami. Díky 
tomu, že členská základna stoupá a  mladší Bobříci 
odrůstají do  věku světlušek a  vlčat (děti ve  věku 7 
až 10 let) či „pravých“ skautů a  skautek (11-15 let), 
scházíme se v nových družinkách, které lépe refl ek-
tují věk a zájmy dětí. Kromě her jsou děti zapojeny 
i  do  dalších aktivit, ve  kterých rozvíjí své vlastnosti 
a dovednosti. 

Takovým příkladem byla i  říjnová víkendová vý-
prava na  Provodov. Početná skupinka 12 dětí do-
kázala, že prozkoumat tamní hvozdy a  zříceniny 
po  svých není problém. S  určováním rozmanitých 
lesních dřevin si také hravě poradili,kdo nevěděl, ten 
se poučil. Střelba z praku potvrdila, že mít správnou 
mušku je potřeba, stejně tak jako být zručný a  dů-
vtipný při výrobě větrníku jen z toho, co máme v KPZ 
(že nevíte, co to je? Tak o tom třeba v příštím článku 

nebo na našich schůzkách). Večerní hru Kufr si jistě 
někteří pamatujete z  televizních obrazovek, naše 
adaptace donutila děti snažit se dobře vyjadřovat 
i  méně mluvné jedince a  zjišťování, 
k  čemu slouží neznámé předměty, 
zase nechalo rozvinout fantazii i těch 
méně průbojných. 

Ve  skautu se jednoduše klade dů-
raz na  všestranný rozvoj dětí aktivi-
tami a  hrami, které baví. Mají-li vaše 
děti chuť si naše programy vyzkoušet, 
stačí přijít a vyzkoušet: 
Bobříci (malošci 5 – 7 let) každé úterý 
15–16.30 hod v klubovně ve škole 
Rebelky (holky 8 – 15 let) každé úterý 
16 – 18 hod v klubovně na Obecním 
úřadě

Brontosauři (kluci 8–15 let) každou středu 15.30 – 
17.30 hod v klubovně na Obecním úřadě

Pavla Bortlová

První čtvrtek v  tomto školním roce, 4. září 
2014, jsme již počtvrté odstartovali naši scho-
ličku! Sešli jsme se v pět hodin před kostelem 
a  začali jsme, jako obvykle, modlitbou - po-
děkováním za krásné, třebaže zase tak krátké, 
prázdniny. Vzpomínali jsme na  všechno, co 
jsme o  prázdninách prožili a  každé z  dětí vy-
bralo ten největší zážitek, o  který se podělilo 
s  ostatními. Protože svítilo sluníčko, zůstali 
jsme venku na  čerstvém vzduchu a  zahráli 
si hru. Po  nácviku písničky jsme se přesunuli 
do  kostela na  mši svatou, kde už byly připra-
vené i ostatní děti. Na závěr obřadu požehnal 
otec Lubomír dětem aktovky, které si přines-
ly. Na  cestu domů dostal každý žáček muffi  n. 
Nyní se pravidelně setkáváme vždy ve čtvrtek 
v pět hodin na obecním úřadě v zasedací míst-
nosti. Spolu si hrajeme, zpíváme a tvoříme věci 
na misijní jarmark, kde budou děti své výrobky 
prodávat a získané peníze zašlou chudým a ne-
mocným lidem z celého světa. Také jsme mezi 
sebe přijali nového člena a  rádi uvítáme další 
šikovné zpěváčky.

Marta Sýkorová

Koncem léta přesně v neděli  24. srpna 2014 ve 13 
hodin jsme si zorganizovali ještě jeden společný vý-
let a sice do Liptálu na 45. ročník Festivalu liptálských 
slavností. A věřte, že se bylo na co dívat. 

Nejdříve jsme navštívili překrásnou výstavu gladiol 
a výstavku o historii obce Liptál. Dále nás zaujala na-
bídka zdravých a  léčivých nápojů z  bylin a  různého 
ovoce. Samozřejmě, že jsme i ochutnali.

Všichni jsme obdivovali práce lidových řezbářů, 
kteří s  motorovými pilami přímo před našima očima 
na trávníku v parku tvořili ze dřeva výjevy ze života lidí 
i zvířat. Kdo chtěl, tak si mohl něco z drobných dřevě-
ných výrobků ve stánku i koupit. 

Po prohlídce všech zajímavostí jsme sledovali prů-
vod souborů tanečníků a zpěváků z několika zemí svě-
ta. V  letošním roce se sešli účinkující z Koreje, Ruska, 

Kanady, Maďarska, Slovenska, Itálie 
a samozřejmě z naší republiky.

Po  ofi ciálním zahájení hlavního 
programu, kterého se zúčastnila 
také paní senátorka PaedDr.  Alena 
Gajdůšková,  jsme sledovali vystou-
pení jednotlivých souborů, které 
s  velkým nadšením a  nasazením 
předváděli svoje umění. Velmi krás-
né vystoupení bylo z  Ruska a  také 
z Kanady. Byli jsme velmi překvape-
ni vysokou úrovní celého programu 
a  z  Liptálu odjížděli jsme s  tím, že 
v žádném případě nesmíme chybět 
na dalším ročníku.

Jindřiška Hurtová

POZOR ZMĚNA !!! 
 od 16. října 2014 cvičíme v jiných časech 

 od 9:00 do 10:00 hodin nebo 
od 10:00 do 11:00 hodin 

Kde: velký sál Sokolovny v Želechovicích nad Dřevnicí 
 

Bližší informace na telefonu:  
605 830 656 

PRO SENIORKY A SENIORY JE CVIČENÍ ZDARMA 
SRDEČNĚ VŠECHNY ZVEME !!! 

Pořádá: 
ČČK Želechovice nad Dřevnicí  
ve spolupráci s obcí Želechovice nad Dřevnicí,  
TJ Sokol Želechovice nad Dřevnicí  
a MUDr. Jánem Škubalem 

CVIČENÍ PRO SENIORKY  

A SENIORY  

V ŽELECHOVICÍCH NAD DŘEVNICÍ 
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HASIČI ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ
MLADÍ HASIČI

V  sobotu 11. října 2014 se družstvo našich mla-
dých hasičů zúčastnilo Podzimního kola hry Plamen 
2014/2015, které se konalo v Kaňovicích. Protože je 
tato soutěž v  hodně věcech specifi cká, pojali jsme 
naše páteční tréninky od září opravdu poctivě – stří-
leli jsme ze vzduchovek, uzlovali, učili se topografi c-
ké značky a  jiné dovednosti, abychom byli na  tuto 
soutěž co nejlépe připraveni a  mohli porovnat své 
znalosti a schopnosti s jinými týmy mladých hasičů. 

Naši mladí hasiči soutěžili v kategorii starších žáků 
ve dvou disciplínách. Tou první byl Požární útok CTIF, 
ve kterém se umístili na krásném 8. místě. Druhým 
úkolem pro náš tým byl Závod požární všestrannos-
ti, kde je potřeba ovládat nejrůznější znalosti nejen 
o  požárním sportu, ale vyplatí se také mít dobrou 
fyzičku na 3 km dlouhý běh v terénu. V této disciplí-
ně se nám podařilo vybojovat 8. místo z 22 družstev.

Velké díky patří všem mladým hasičům, kteří cho-
dili pravidelně na tréninky a skvěle nás reprezento-
vali v této náročné soutěži. Snad se bude dařit našim 

hasičům i v Jarním kole hry Plamen, po kterém ná-
sleduje vyhodnocení celého Plamenu.

CO SE UDÁLO

V sobotu 23. srpna 2014 jsme se zúčastnili 17. roč-
níku akce FEDO 2014, která se konala ve Zlíně. Jed-
nalo se o několikadenní mezinárodní festival decho-
vých orchestrů a  folklorních souborů. V  sobotním 
průvodu Zlínem jsme v čele nesli národní vlajky pří-
tomných orchestrů z ČR, Slovenska, Slovinska, Litvy, 
Maďarska, Polska a Taiwanu. To, že jsme byli k  této 
akci osloveni, je náš sbor opravdu pocta.

Víkend 5. -7. září 2014 patřil pobytu v rekreačním 
středisku Revika ve  Vizovicích. Krásné počasí přálo 
nejrůznějším aktivitám jak pro mladé hasiče, tak pro 
nás starší. V sobotu dopoledne jsme se vydali navští-
vit 3,5 km vzdálenou rozhlednu Doubravu a zbytek 
víkendu jsme pojali různě - zahráli jsme si minigolf, 
nohejbal, karty, relaxovali, také jsme vyzkoušeli 
vodu v místním bazénu a v neposlední řadě proběh-
la soutěž ve  střelbě ze vzduchovek. Večery jsme si 
zpříjemnili posezením u  grilu. Samozřejmě nechy-
běla ani tradiční stezka odvahy pro naše žáky.

V sobotu 18. října 2014 se konal již 9. ročník Že-
lechovických hodů. Jako každoročně obcházela 
skupinka hasičů a muzikantů s beranem naši obec. 
Večer patřil zábavě v  sále místní 
Sokolovny, kde k  tanci a  poslechu 
hráli oblíbení Kosovci. Děkujeme 
všem občanům, kteří nás pohostili 
nebo nám přispěli nějakou korunou 
do kasiček a také návštěvníkům ve-
černí zábavy, na které byla parádní 
atmosféra od začátku do konce. Tak 
opět za rok!

VÝJEZDOVÁ JEDNOTKA

V úterý 30. září 2014 jsme zasahovali 
na Želechovických Pasekách - jednalo 
se o zahoření sazí v komíně rodinného 
domu. Tímto apelujeme na  všechny 
občany, aby si nechávali komíny pravi-
delně kontrolovat a vymetat! 

V sobotu 4. října 2014 jsme se zúčastnili letos již 
třetí praktické odborné přípravy dálkové dopravy 
vody. Tentokráte jsme byli osloveni hasičskou jed-
notkou z Lutoniny. Celkem se cvičení zúčastnilo 20 
jednotek, což není rozhodně málo. Koordinace byla 
v  pořádku a  ve  12 hodin vypukl simulovaný požár. 
Velitel zásahu pouštěl jednotky na  trasu dle plánu 
ve  2 minutových intervalech. Místo požáru bylo 
na kopci na pomezí katastrů mezi obcemi Lutonina 
a Jasenná. Trasa měřila přes 1300 metrů s převýše-
ním asi 150 metrů. Naše pozice byla určena jako 
záloha jednotky Vizovic na  stanovišti číslo 3. V  pří-
padě problémů či výpadku na kterémkoliv stanovi-
šti bychom byli zavoláni k jeho nahrazení. Požár byl 
uhašen asi za 50 minut od vyhlášení poplachu. Poté 
proběhlo vyhodnocení celé akce.

ZÁVĚREM

Jelikož podzim je již v  plném proudu a  sluníčka 
rapidně ubývá, nezbývá než využít poslední slunné 
dny k  procházkám a  načerpání energie na  dlouhé 
zimní večery. I přes stále horší počasí Vám přejeme, 
ať máte stále pozitivní náladu.

Michaela Klásková, 
Ing. Petr Hrazdira, 
Veronika Zichová
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TJ SOKOL

DRAKIÁDA

AKCE V SOKOLOVNĚ

Dne 11.  října 2014 proběhl  již 3. ročník „Drakiády“, 
kterou pořádal  TJ Sokol Želechovice nad Dřevnicíc 
ve  spolupráci se skautským oddílem za  podpory 
obce Želechovice Želechovice nad Dřevnicí.  Původ-
ní termín 27. září nám propršel, ale nevzdali jsme to. 
Akce se účastnilo cca 20 dětí s rodiči. I přes to, že vítr 
nefoukal podle našich představ, část draků, se poda-
řilo dostat do vzduchu. Děti i dospělé zaujala i ukáz-
ka startů modelů raket. Piloti draků byli na závěr od-
měněni medailemi a majitelé draků domácí výroby  
obdrželi i drobné věcné ceny. Všichni účastníci pak 
vyhodnotili letové úspěchy svých strojů u ohně při 
opékání špekáčků. 

Spolupráce skautů a sokolů je předpokladem, že 
se z Drakiády stane jednou z tradičních akcí pro ob-
čany Želechovic a okolí. 

 Pavel Nosálek

1. 11. 2014 Klubový turnaj v badmintonu
místo konání: ZŠ Želechovice

8. 11. 2014 Mezižupní turnaj v badmintonu,
místo konání: ZŠ Želechovice

29. 11. 2014 Turnaj ve fl orbale, místo konání: ZŠ Želechovice

29. 11. 2014 Klubový turnaj v badmintonu,
místo konání: ZŠ Želechovice

6. 12. 2014 Mikulášská besídka,místo konání: sokolovna

13. 12. 2014 XI. Vánoční turnaj v badmintonu,
místo konání: ZŠ Želechovice
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foto: Alena Šarmanová

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 27. ZÁŘÍ 2014
V sobotu  27. září 2014 proběhlo v obřadní síni obecního úřadu v Želechovicích nad Dřevnicí  po roce „Vítání  občánků“. Přivítáno bylo celkem 6 dětí. 

Děkujeme dětem ze Základní školy – souboru Valášek, pod vedením paní učitelky Drábkové, dále pak seniorkám z Klubu seniorů na Pasekách za upletené ponožky 
pro vítané děti. Rodiče dětí převzali z rukou starosty Michala Špendlíka fi nanční dar ve výši 1 000 Kč, který obec poskytla novým občánkům.

Přivítali jsme:

NIkolku Chaloupkovou, která se narodila 14. října 2013

Anežku Svitákovou, která se narodila 3. února 2014

Elišku, Lucinku a Terezku Rafajovy, které se narodily 14. dubna 2014 

Ladislava Béma, který se narodil 9. dubna 2014
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POZVÁNKA DO OBECNÍ KNIHOVNY
Vážení spoluobčané, ti z Vás, kteří již našli cestu 

do obecní knihovny ví, že naše knihovna se snaží 
nabídnout svým čtenářům nejen tituly z klasické li-
teratury, ale hlavně knižní novinky, které v současné 
době vychází na našem trhu.  V knihovním fondu 
knihovny je cca 6000 svazků knih z řad beletrie pro 
dospělé a děti, naučné literatury pro dospělé a děti, 
technické literatury a jiné. Díky online katalogu, si 
můžete z domova prohlédnout kompletní nabídku 
knihovního fondu a vyhledat tituly, o které máte zá-
jem (www.zelechovicenaddrevnici.knihovna.info). 

Pro doplnění nabídky knihovního fondu využí-
váme výměnný fond Krajské knihovny Františka 

Bartoše ve Zlíně. Tímto způsobem tak rozšiřujeme 
nabídku knih pro čtenáře.
Vybrané novinky, které byly zakoupeny letos do 

knihovny:

Pro dospělé:

Babí léto: Magda Váňová
Had a hůl: Barbara Woodová
Já a on: Táňa Keleová – Vasilková
Nikdy: Táňa Keleová – Vasilková
Miluj mě navždy: Katarína Gillerová
Motýlí ostrov: Corina Bomannová
Deník Gréty Kaiserové: Klára Janečková
Judita: Mária Sándor

Pro děti:

Proslulé příběhy čtyřlístku, Skvělé příběhy čtyřlíst-
ku, Slavné příběhy čtyřlístku
365 pohádek na dobrou noc
Deník malého poseroutky – Fakt smůla

 
K dispozici je také bezplatný internet.

Takže pokud máte chvilku, přijďte se podívat 
do knihovny! 

Těší se na Vás knihovnice 
Miroslava Borovičková

Pavel Nosálek bezesporu patří mezi naše nejaktiv-
nější veřejně činné spoluobčany. Již od mládí je ak-
tivním sportovcem a v posledních letech obětavým 
starostou místního Sokola.

Většina z  nás ho má rovněž spjatého s  folkovou 
skupinou BPT, která nám pravidelně příjemně oteví-
rá adventní čas při již tradičním Rozsvěcování stro-
mečku na  návsi a  zároveň duchovním koncertem 
v kostele uzavírá dobu Vánoční. Nově pak Pavel stojí 
za stále oblíbenějšími Folkovými večery na sokolov-
ně, kam také BPT zve i  spřátelené skupiny z  jiných 
koutů naší vlasti.

Pavle, mohl bys čtenářům Želechovického zpravo-

daje přiblížit činnost místního Sokola? 

Před pár lety se sokolovna vrátila v tragickém stavu 
ke svému původnímu účelu, teklo do ní a byla nevy-
užita. Podařily se nejdůležitější opravy (střecha, elek-
trické rozvody včetně revizí) díky příspěvkům obce, 
kraje i sokolské župy a je zpracován i kompletní pro-
jekt na revitalizaci budovy. Dnes jsou aktivní oddíly 
aerobiku, badmintonu, šachů, turistiky a  fl oorbalu. 
Při sportu se zde vystřídá asi 160 lidí za týden. Kromě 
sportovních aktivit a turnajů pořádáme akce pro děti 
- Mikulášské karnevaly, Dětské dny, Drakiády atd.. 
Chtěli bychom podpořit kulturní dění v obci, proto 
organizujeme divadla i folkové večery. Úžasné je, že 
sokolovna slouží cvičení maminek s  malými dětmi, 
ale i důchodců, čímž je využita i v dopoledních ho-
dinách. Kromě standardních sportovních aktivit zde 
probíhá pravidelně hodová zábava, volby, besedy se 
závodníky Barum rallye, atd.…

Není naším cílem rezervovat sokolovnu podni-
katelům a vytěžit z pronájmu co nejvyšší částku, ale 
otevřít ji za přijatelných podmínek co nejširší veřej-
nosti, přivést sem děti a  školní mládež, nabídnout 
smysluplné využití volného času. V tom je i výchova 
dalších generací a ta nejlepší investice pro nás všech-
ny. Samozřejmě to všechno stojí velké úsilí a oběti. 
Musím na tomto místě poděkovat všem svým spo-
lupracovníkům z  výboru, bez nichž by to nemohlo 
fungovat. Věřím této myšlence, a  proto bych chtěl 
zároveň požádat ty, kdo alespoň trochu mohou, aby 
podpořili toto naše dílo a přidali se k nám. Je to dob-
rovolná a nezištná pomoc, ale příležitost udělat něco 
prospěšného pro společnost a obec. Je také důležité, 
aby lidé těchto možností využívali, a to nejen k nabí-
zeným aktivitám. Každý, kdo chce zorganizovat diva-
dlo, výstavu či bazárek, má dveře otevřené. Smutné 
je, když řada lidí připravuje mantinely, celou noc stří-
ká v zimě led a pak tam nikdo nepřijde. Ale když je 
plocha plná dětí, tak to dává smysl a přináší radost 
i těm, kdo se na této práci podílejí. 

V čem vidíš přednosti sportu a potřebu jej pod-

porovat?

Pokud mohu mluvit o vlastní zkušenosti, myslím, že 
sport vede člověka k mnohému dobrému, nutí ho za-
brat a překonat řadu obtíží včetně sebe samotného. 
Když je k tomu dobrá parta, je to jedno z nejvýchov-
nějších a  nejsmysluplnějších využití volného času 
(nejen) mladého člověka. Sám jsem se věnoval pře-
devším fotbalu a hokeji, ale také atletice. Házel jsem 
oštěpem, běhal překážky na 400 m… Často je mi líto, 
když dnešní děti tráví tolik času u televize a počíta-
čů. Určitě je tam i spousta užitečných věcí, ale pokud 
se to přežene, vzniká tam i  jakási závislost a  mladý 
člověk se zbytečně ochuzuje o ty pravé hodnoty. Je 
třeba, aby zjistil, jak je krásně v  lese, co to je běhat, 
plavat….

Máte se Sokolem i nějaké konkrétní plány do bu-

doucna?

Určitě myšlenek a nápadů je spousta. Uvažujeme 
například o  rozšíření aktivit o  lukostřelbu či nohej-
bal, ale skutečně všechno je to o  lidech. Mým vel-
kým snem je takové „Želechovické muzicírování“ 
– přehlídka místních muzikantů vč. dětí z naší školy, 
které hrají na nějaký nástroj, možnost předvést své 
umění kamarádům a  rodičům. Na  sokolovně jsme 
začali rovněž organizovat Folkové večery a snažíme 
se nabídnout příjemně strávené chvíle s hudbou ši-
roké veřejnosti.

To už se dostáváme ke skupině BPT, kterou znají 

naši občané zejména z období Adventu a doby 

Vánoční. Určitě by se mnozí z nás dozvěděli něco 

více i o jejím vzniku a činnosti. 

Vzniku kapely předcházelo takové romantické 
období, které v  nás probudilo trampy a  milovníky 
přírody, v mém případě to byl i Skaut, dokud nebyl 
zrušen po roce 1970, ale toto období, za které jsem 
dodnes vděčný Standovi Březíkovi, ve  mně zane-
chalo hluboké stopy. Později jsem našel celou řadu 
podobně smýšlejících přátel. Jezdili jsme na Pulčíny, 
všude jsem s  sebou vozil kytaru a  když pak někdo 
vytáhl banjo, ani jsme nedutali. Poslouchali jsme 
KTO, Zelenáče, Plavce, Wabiho Daňka, Brontosaury či 
Spirituál kvintet ale samozřejmě nás ovlivnila i ABBA, 
Beatles a  jiné světové skupiny. Byli jsme nedočkaví 
na nové desky. 

Pak jsem zatoužil po tom mít vlastní kapelu. Dali 
jsme se dohromady s  Jardou Bužkem, Láďou Ko-
zubíkem, Martinou Bužkovou a Dášou Holubářovou 
a v této pětce jsme se v roce 1990 dostali až na Portu 
do Plzně. Původní název skupiny je nepublikovatelný. 
Nicméně dnešní vysvětlení zkratky již je přijatelnější. 
Jsou to tři latinská slova – BONO PROBO TANGERE – 
něco ve smyslu „DOTKNOUT SE DOBRA.“ Občas však 
z legrace podáváme i výklad „BUŽKOVA PARTA TRAM-
PŮ.“ Skupina tedy úspěšně funguje dodnes a napří-
klad i díky Karlu Dvořáčkovi jsme se též začali věno-
vat i klasické a vážné hudbě a to nás posunuje někam 
dál. Těší nás celá řada ocenění, například z Festivalu 
Moravský vrabec, kde jsme letos vyhráli u  diváků 
i poroty. To hlavní, proč to děláme, je však pocit štěstí 
– toho našeho, protože při hudbě člověk zapomene 
na všechny problémy a je povznášen někam nahoru, 
ale i štěstí našich posluchačů, všech, komu můžeme 
zahrát a  zazpívat pro radost. Chtěl bych, abychom 
zůstali sami sebou, neodešli od akustického projevu 
někam k bigbítu, to přenecháme jiným. Nemáme již 
dnes tolik vlastní tvorby jako v době, kdy vyšlo naše 
CD Tváře, ale stále se držíme a mým přáním je, aby-
chom ještě nějakou dobu hráli. Tedy – pokud o  to 
naši posluchači budou stát a budou nás chodit pod-
pořit. To nás posiluje, když je plný sál, lidé to berou, 
je jim s  námi dobře a  mají z  toho radost. Adventní 
a Vánoční koncerty mají navíc charitativní účel, něko-
lik let jsme podporovali adopcí na dálku ugandskou 
dívku Julietu Nanyombi a i nadále budeme dobrovol-
né příspěvky věnovat podobně potřebným. 

 
Pavle, děkuji za příjemné povídání i za to, co pro 

nás všechny dělá jak Sokol, tak i skupina BPT, jež se 
propojují v  tvé osobě a  přeji ti vše dobré v  životě 
soukromém i  pracovním, ať radost, kterou přinášíš 
druhým, se ti vrací a máš kolem sebe vždy dostatek 
ochotných spolupracovníků pro společné dílo.

Pavel Hurta

ROZHOVOR SE STAROSTOU TJ SOKOL ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ

PAVEL NOSÁLEK
• narozen 16.10.1960 ve Zlíně
• vystudoval Vysokou školu dopravní v Žilině
• člen a spoluzakladatel folkové skupiny BPT
• starosta želechovického Sokola
• ženatý, má dvě dcery a jednoho syna
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ÚRYVKY Z HISTORIE NAŠÍ OBCE
ŽELECHOVICE ROZDĚLENÉ

Při vzpomínkách na život našich předků by se ně-
kdy mohlo pozdávat, že mezilidské vztahy byly dříve 
podstatně harmoničtější než je tomu dnes. Do jisté 
míry je toto vnímání opodstatněné a to i tehdy, pře-
neseme-li se přes jistou nostalgii nad dávnými časy. 
Lidé se v minulých staletích více potřebovali, jeden 
se bez druhého stěží obešel a bylo třeba udržovat 
přátelské vazby mezi sousedy či řemeslníky navzá-
jem. Podobně tomu bylo i uvnitř samotných rodin, 
mladí lidé pracovali na polích, zatímco staří rodiče 
jim hlídali děti a každá generace tak byla potřebná 
při společné péči o domácnost a hospodářství. Lidi 
také stmelovaly kruté časy nejrůznějších válek a jen 
tehdy mohli přežít, jestliže drželi při sobě a vzájem-
ně se podporovali. Život na vesnicích tak probíhal 
v mnohem více společenském duchu než v dnešní 
silně individualizované a anonymní době.

Přesto při studiu historických materiálů a kronik 
narazíme na celou řadu sporů a svárů, ať už díky 
rozdílům politickým, hospodářským či nábožen-
ským. Překvapí nás také, že se jimi nechávali výrazně 
ovlivňovat ti nejvzdělanější – učitelé, zástupci 
obecní samosprávy či faráři, tedy ti, kdo nejvíce 
působili na veřejnost. Mnohdy již ani samotní aktéři 
netušili, kde jsou příčiny jejich negativních emocí 
přenášených z generace na generaci, ale pravdou je, 
že podobná traumata, která si po celá staletí s sebou 
nese celý národ, v našem případě třeba Husitství, 
ponížení prohranou bitvou na Bílé hoře či Habsbur-
ským absolutismem, mají i menší území a dokonce 
jednotlivé vesnice. Tento článek by tedy měl být 
krátkým připomenutím a zamyšlením se nad těmito 
stinnými okamžiky naší obce, neboť ani tomuto 
tématu se nemůžeme vyhnout. Nebudeme se vracet 
k relativně čerstvým událostem 2.poloviny minulého 
století, ale pokusíme se poodhalit starší kořeny 
rozdělení společnosti, které ovlivňovaly každodenní 
život našich předků. 

Dalo by se říci, že jednu z příčin nalezneme již 
při první zmínce o Želechovicích, kdy jejich majitel, 
Vilém z Hustopečí, daroval v roce 1261 východ-
ní půlku obce nově založenému cisterciáckému 
klášteru ve Vizovicích, zatímco tu západní ponechal 
pod svým vlastnictvím. Vůbec nebudeme přehánět 
při konstatování, že tímto krokem zadělal na celou 
řadu sporů po dalších více než 650 let. A jak již tomu 
bývá, zakládací listina byla (zejména ve 14. a 15. 
století) účelově interpretována několika „právními“ 
výklady. V článku o držení obce rodem Šternberků 
byla podrobněji popsána snad nejznámější kauza, 
kdy východní část zabral Albrecht ze Šternberka 
spolu s Janem z Kravař, Benešem ze Strážnice, 
Alešem z Lípy a Jaškem a Staškem ze Sehradic. Opat 
vizovického kláštera pak podal stížnost, která se 
řešila až u papežské kurie v Avignonu. Hovoříme-li 
o složité situaci díky rozdělení obce na dvě části, 
skutečnost mohla být ještě o poznání kompliko-
vanější. Z let 1417 a 1418 máme několik záznamů 
o půhonech mezi již dříve zmíněným slavným Ma-
teškou ze Želechovic a okolními šlechtici (Dobešem 
z Ostraty a Buškem z Vlachovic). Je tedy možné, že 
v této době existovala dokonce ještě třetí menší část 
Želechovic nezávislá jak na vizovickém cisterci-
áckém klášteru tak na zlínských, resp. lukovských 
Šternbercích. Vzhledem k tomu, že náš Mateška ze 
Želechovic je pravděpodobně totožnou osobou 
s dříve uváděným Matéskou z Dlužkovic (Lužkovic), 
uvažuje se i o určitém společném statku s touto 
sousední vsí na druhém břehu Dřevnice. Během 15. 
století pak následovalo několik dalších sporů, kdy 
si vizovičtí opati stěžovali na zabrání východní části 

obce (r. 1460 opat Matyáš na Onšíka ze Zástřizl, 1482 
opat Beneš na Ctibora Tovačovského z Cimburka 
aj.). Pravdou je, že vyostřené vztahy panovaly i mezi 
samotnými obyvateli obou částí. Ves sice do jisté 
míry žila společným životem, ale příslušnost k jed-
notlivým majitelům znamenala i mnoho rozporů. 
Značně se například lišily nároky na vyžadovanou 
robotu, složitě probíhala jednání o vybavení obce, 
stavbě školní budovy v různých dobách a přestože 
ke sloučení došlo po novém politickém uspořádání 
v roce 1848, obě části již neměly každá svého fojta, 
ale společného starostu, nadále si udržovaly od-
dělenou pokladnu a hospodaření až do roku 1929. 
Doslova po celá staletí platila slova P. Jana Vychodila 
z roku 1895 ve farní kronice: „Rozdělení na dvě 
tyto strany působilo v obci vždycky zle a bude zle 
působiti, dokud potrvá. Stále jsou rozbroje v obci. 
Sousední obce vlastně vládnou Želechovicemi roz-
dvojenými. Nemělo by tak býti. Neprospívá nikterak, 
ale na záhubu bývá velikou.“ Příkladem byla stavba 
železnice, kdy správce požádal obec o určení místa, 
kde bude umístěno nádraží. Obě části se však mezi 
sebou nedokázaly dohodnout a každá prosazovala 
své pozemky s vidinou zajímavého zisku za od-
prodej. Správa železnice se však vyhnula složitým 
jednáním a prodlužování termínů a výsledkem byla 
dohoda o vybudování nádraží v sousední Lípě, která 
k celé záležitosti přistoupila mnohem konstruktiv-
něji. Ke konečnému sloučení obce došlo až 23.října 
1929. Ferdinand Filipi vysvětluje důvod nákupem 
150 ha lesů pro obec starostou Janem Vernerem, kdy 
vizovická polovina pochopila, že „sloučením může 
jen získat.“ 

Samostatnou kapitolou jsou spory „nábožen-
ské“. Úvodem je však třeba říci, že toto označení je 
dosti zkreslující, neboť o rozdílnost ve skutečných 
duchovních hodnotách či podobu liturgie šlo pře-
devším v době Husitství a reformace, později již byla 
společnost rozdělena na dva tábory spíše „tradicí“ 
a katolíci s protestanty či později i s ateisty (zvanými 
též „pokrokáři“) stáli proti sobě zkrátka proto, že se 
narodili v té či oné rodině a podobně tomu bylo 
i u jejich rodičů. Předávaná traumata minulosti se tak 
přenášela a dědila, aniž se zásadně řešily původní 
příčiny. Dnes, v době ekumeny, kdy duchovní růz-
ných křesťanských církví slaví společné bohoslužby 
a vzájemně si půjčují kostely, nám přijde jen stěží 
uvěřitelné, že ještě docela nedávno bylo velkým 
společenským fau paux, když se vzali dva mladí lidé 
odlišného vyznání. Odděleně trávily obě skupiny 
i společenské a kulturní večery. Zatímco hospoda 
u Březíků byla centrem evangelíků a pokrokářů, 
katolíci se scházeli u Bártíků, kde byla též základna 
„Skupiny venkovské omladiny pro Želechovice 
a okolí.“ Ze zápisů v historických materiálech a kro-
nikách obou stran na nás dýchne až demonstrativní 
ukázka pořádaných hromadných událostí. V případě 
katolíků to byly náboženské průvody středem 
obce a veřejné misie, protestanté zase pravidelně 
ve výročí Husova Kostnického procesu zapalovali 
v Lužkovicích na kopci hranici za hlasitého zpěvu 
písní „Ktož jsú boží bojovníci“ či „Hranice vzplála,“ 
nemluvně o až úsměvných tradovaných příhodách, 
kdy zástupci mládeže z opačného tábora se jim 
s nádobami s vodou snažili oheň uhasit či zpěv 
přehlušit Svatováclavským chorálem. Zda šlo pouze 
o hluboký náboženský zápal či rivalitu přecházející 
až k otevřenému nepřátelství, si můžeme jistě domy-
slet. Připomínku Husova upálení organizovala zdejší 
Národní jednota. K jak konfl iktním událostem tehdy 
docházelo, ukazuje krátký zápis ve farní kronice. 

Učitel Frantík započal svůj proslov o Mistru Janovi 
v hostinci Jana Bobála na Monaku, jeho slova se však 
zřejmě příliš nelíbila místní hospodské: „Nenadál se, 
co ho čeká a jeho věrné, když plány své kul. Statečná 
panímáma Anna Bobálová zakročila včas a rázně: 
Všichni ven! Na zahradě v sousedství u Červenků 
vyzuřil se vyhozený pan řečník.“  Starosta Verner 
pak komentoval vyhrocenou situaci slovy „…že ani 
papež není tak klerikální jako Bobálka.“ Docházelo 
však i k vážnějším událostem. V roce 1856 bylo 
po řadě sporů dojednáno vybudování samostat-
ného hřbitova pro nekatolíky, kteří byli do té doby 
pochováváni společně s katolíky. P.Vychodil hodnotí 
tuto událost jako „docílené vítězství“, kdy „hřbitov vy-
bojován katolíkům samým“, zatímco Ferdinand Filipi 
lituje, jak vzdálené místo s nekvalitním terénem bylo 
vyhrazeno protestantům. Hodně by se dalo napsat 
o vyhrocených vztazích mezi faráři a učiteli. Bezpo-
čet sporů řešených až u zástupců kraje či inspekcí se 
týkal výchovy mládeže, nákladů na opravy kostela 
a fary, ustanovení a vyplácení varhaníka, umístění 
křížů ve škole atd. Církevní představitelé vyčítali uči-
telům příliš horlivý vztah k alkoholu a nepřiměřené 
chování na veřejnosti, kantoři se zase pokoušeli sní-
žit vliv kněží na výchovu mládeže a farářům vytýkali 
pokrytectví a život nad poměry svých oveček.

Vzájemnou konkurenci zažívaly i jednotlivé 
organizace a spolky zde působící. V roce 1903 byla 
v domě Františka Motýla zřízena Rolnická zádruha 
jako protiváha již existující Občanské záložně. Řada 
klientů pak přecházela mezi oběma fi nančními 
institucemi dle osobních vazeb, ale i důvěry v jejich 
správce. Nejostřejší vztahy panovaly mezi tělový-
chovnými jednotami Sokol a Orel, které neustále 
soupeřily ať už v rychlosti staveb, které si navzájem 
co nejvíce komplikovaly, získávání kinolicencí, do če-
hož byli zapojeni i zastupitelé jednotlivých stran 
či pořádání společenských a kulturních událostí, 
které organizovaly na truc konkurenci, jen aby jí 
snížily účast. Vzájemná rivalita vyústila až v podob-
né incidenty, které popisuje zápis z roku 1923, kdy 
Sokoli pořádali veřejné cvičení: „Ustanovili hlídače. 
Tito z touhy po alkoholu odešli do palerně, hráli 
karty a statečně se posilňovali. Zatím kdosi rozebral 
jim v hledišti všechna sedadla, kolíky i prkna… Ze 
skutku obviněni Orli…Vleklé vyšetřování zůstalo 
bezvýsledné.“

Při pročítání těchto řádků si můžeme říci, jak dob-
ře je, že podobné vztahy již jsou dávnou minulostí. 
Přesto každá doba přináší nové problémy a situace, 
v jejichž hodnocení a představě řešení se lidé značně 
liší. Z výše uvedených zkušeností však je zřejmé, 
že kdykoliv naši předkové nedokázali ohleduplně 
diskutovat, hledat kompromisy a rozdílné postoje 
přiváděli až do vzájemných svárů naplněných ne-
gativními emocemi, nikomu to nepomohlo a utrpěl 
i všestranný rozvoj obce jak po stránce hospodářské, 
kulturní i lidské. Budiž tedy tato zkušenost poučením 
i pro naši generaci.

Pavel Hurta, kronikář obce
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Kronika Československého Orla Želechovice
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SMĚSNÝ 
KOMUNÁLNÍ 
ODPAD

9. 5. 16. 5. 23. 5. 30. 5. 6. 6. 13. 6. 20. 6. 27. 6. 4. 7.

11. 7. 18. 7. 25. 7. 1. 8. 8. 8. 15. 8. 22. 8. 29. 8. 5. 9.

12. 9. 19. 9. 26. 9. 3. 10. 10. 10. 17. 10. 24. 10. 31. 10. 7. 11.

14. 11. 21. 11. 28. 11. 5. 12. 12. 12. 19. 12. So 27. 12.

SÁČKOVÝ 
SVOZ 
PLASTŮ
1X MĚSÍČNĚ

16. 1. 13. 2. 13. 3. 10. 4. 15. 5. 12. 6. 10. 7. 14. 8. 11. 9.

16. 10. 13. 11. 11. 12. Pozor změna: svoz plastů vždy druhý čtvrtek v měsíci

Nebezpečný odpad svozy 21. 6. 8. 11.

Mobilní svozy 12. 4. 21. 6. 13. 9. 8. 11.

SVOZY ODPADU V DRUHÉM POLOLETÍ 2014

AKCE V OBCI

Zdenka Šťastová 93 let
Leona Garguláková 91 let
Marie Koutná 85 let
Františka Čechmánková 80 let
Božena Lauterbachová 80 let
Dana Trefi lová 75 let
Vlasta Malaníková 75let
Jindřiška Kocháňová 75 let

Ludmila Štefl ová 70 let
Milan Pantálek 70 let
František Zicha 65 let
Mária Žilková 65 let
Jarmila Hašpicová 65 let
Josef Ronza 65 let
Josef Mikač 65 let

JUBILANTI V NAŠÍ OBCI ZÁŘÍ – ŘÍJEN 2014

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.
Upozornění: Kdo si nepřeje být uváděn v rubrice jubilanti, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě.

3. 11. 2014 15.00 ustavující zasedání zastupitelstva obce obecní úřad
7. 11. 2014 17.00 pochod broučků – sraz u ZŠ obec
8. 11. 2014 8.00-11.00 svoz mobilního odpadu i nebezpečného obec
8. 11. 2014 Mezižupní turnaj v badmintonu ZŠ
13. 11. 2014 svoz plastů obec
5. 12. 2014 SLAVNOSTNÍ ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU. Akce bude probíhat před budovou 

obecního  úřadu, opět budou i malé adventní trhy, z důvodu konání akce bude uzavřena 
místní komunikace 4. května od 14.30 do 20.00 hodin, uzavírka bude v úseku od budovy 
pošty a bude končit pod kostelem. OBECNÍ ÚŘAD V ŽELECHOVICÍCH VYHLAŠUJE 
4. ROČNÍK SOUTĚŽE O NEJLEPŠÍ ŠTRŮDL. Přihlásit se může každý, bez rozdílu věku, který 
v den konání rozsvícení vánočního stromu na obecní úřad V Želechovicích nad Dřevnicí, 
přinese vzorek štrůdlu (alespoň 1 kus „nohavice“) a to nejpozději do 14.00 hodin.  
Budou hodnoceny dvě kategorie ŠTRŮDL SLADKÝ a ŠTRŮDL SLANÝ.  Soutěž bude 
vyhodnocena, ještě v ten den  při slavnostním rozsvícení vánočního stromu. 
MOŽNÁ PŘIJDE I MIKULÁŠ.

6.12.2014 16.00 mikulášský karneval sokolovna
11. 12. 2014 svoz plastů obec
13.12.2014 14.00 XI. Vánoční turnaj v badmintonu ZŠ
14.12.2014 15.00 adventní neděle ve škole ZŠ
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PLACENÁ INZERCE

Prodej palivového dříví (štípané) 

Michal Šuba 

suba.michal@seznam.cz 

(tel 603 544 588) 
Dřevina Délka polen 1 sprm* *1 prm 

Směs listnatá tvrdá (buk, dub, habr, jasan) 33 cm, 50cm 1100 1400 

Směs listnatá tvrdá (buk, dub, habr, jasan) 100cm x 1000 

Směs jehličnanů (smrk, borovice, modřín) 33 cm, 50cm 1000 1200 

Směs jehličnanů (smrk, borovice, modřín) 100cm x 900 

Uvedené ceny jsou bez dopravy       

          

Cena dopravy (Avia - 4 metry):       

Želechovice 250 Kč       

Lípa, Lužkovice 300 Kč       

Jiná odběrná místa individuální domluva       

          

*1 sprm = sypaný prostorový metr        

*1 prm = prostorový metr rovnaný        




